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0982學期學期  課程基本資料課程基本資料

系所系所  / 年級年級 外文系碩士班  2年級 課號課號  / 班別班別 47M00057 / A

學分數學分數 3學分 選選  / 必修必修 選修

科目中文名稱科目中文名稱 跨文化理解與英語教學 科目英文名稱科目英文名稱 Cross-Cultural Understanding & English Teaching

主要授課老師主要授課老師 張湘君 開課期間開課期間 一學年之下學期

人數上限人數上限 20 人 已選人數已選人數 6人

起始週起始週  / 結束週結束週  / 上課地點上課地點  / 上課時間上課時間

第1週 / 第18週 / M203 / 星期4第07節 
第1週 / 第18週 / M203 / 星期4第05節 
第1週 / 第18週 / M203 / 星期4第06節 

請各位同學遵守智慧財產權觀念；請勿非法影印。

教學綱要教學綱要

一、教學目一、教學目
標標 (Objective)

Enrich students’understanding of Cultural Studies in ELT. Help students implement or develop
innovative activities for cultural teaching and learning.

二、先修科目二、先修科目 (Pre
Course) NONE

三、教材內三、教材內
容容 (Outline)

1.Language and thought 2.Acculturation and mind 3.Learning a second culture 4.Kinesics and
cross-cultural understanding 5.…So near the United States 6.XANADU-“A miracle of rare device”:
the teaching of English in China 7.Compliments in cross-cultural perspective 8.Culture in the
classroom 9.Newspapers: vehicles for teaching ESOL with a cultural focus 10.Culture in literature
11.Culture bump and beyond 12.The culture test

四、教學方四、教學方
式式 (Teaching
Method)

Instructional activities consist of lectures, demonstrations, discussion groups, an examination,
cooperative learning experiences, and multimedia demonstrations.

五、參考書五、參考書
目目 (Reference)

1.Valdes,J. M. (1985)
Culture bound: bridging the cultural gap in language teaching. CAMBRIDGE UNIVERSITY PRESS.

2.Hirsch, E.D.(2005).The New First Dictionary of Cultural Literacy. Houghton Mifflin. 

3.Fox, K.(2003).Watching the English: The Hidden Rules of English Behaviour.

4.陳淑嬌、謝韜光（2008）邁向國際化：探索美國英語與文化。文鶴出版社。

5.「Bookflix線上英文繪本」 Scholastic Asia
http://www.scholastictest.com:8080/TW/
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6.Dltk's site 
http://www.dltk-kids.com/

六、教學進六、教學進
度度 (Syllabi)

七、評量方七、評量方
式式 (Evaluation) Class Participation Oral presentation Pop Quizzes Midterm Exam Final Project

八、講義位八、講義位
址址 (http://) http://www.etweb.fju.edu.tw/culture/concepts.htm

九、教育目標九、教育目標
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